

## Economic Commission for Europe

### Steering Committee on Trade Capacity and Standards

#### Working Party on Agricultural Quality Standards

#### Specialized Section on Standardization of Dry and Dried Produce

Sixty-fourth session Geneva,

5-7 July 2017

Item 3 of the provisional agenda

### Inshell Almonds

The delegation of Germany submitted the following request to revise the Standard for Inshell Almonds as an additional topic under agenda item 3 of the provisional agenda.

Proposal presented by Germany to amend the Standard DDP-18 (2007) concerning the marketing and commercial quality control of Inshell Almonds

#### II. A. Minimum requirements

##### a) The shell must be:

- Intact; however, cracks, superficial damage and small outer parts of the shell missing are not considered as a defect provided the kernel is physically protected; in soft/semi-soft-shell almonds a slight opening at the suture is not regarded as a defect.

**Justification:** Soft-shell almonds such as the variety Nonpareil naturally open at the suture. With this opening, it may be discussed whether the kernel is physically protected or not. To avoid this type of discussion, it is proposed to clearly indicate that this opening is not regarded as a defect.

-----  
 Projet de l'Allemagne de modifier la Norme DDP-18 (2007) concernant la commercialisation et le contrôle de la qualité commerciale des Amandes en Coque

#### II. A. Caractéristiques minimales

##### a) La coque doit être:

- Intacte; toutefois, des craquelures, des dommages superficiels et l'absence de petites parties extérieures de la coque ne sont pas considérés comme un défaut à condition que l'amande soit physiquement protégée; pour les types à coque tendre/semi-tendre une légère ouverture de la suture n'est pas considérée comme défaut.

**Justification:** Les amandes de coque tender/semi-tendre comme la variété Nonpareil s'ouvrent naturellement à la suture. On peut en discuter si l'amande avec coque (légèrement) ouverte soit physiquement protégée ou non. Pour éviter cette discussion, il est proposé de préciser que l'ouverture de la suture n'est pas considérée comme un défaut.

-----